
OPEN CALL: CONNECTING 2026/27
Exhibiting as a Social Process
With our curatorial program CONNECTING 2026/27, we are looking for artistic and curatorial
projects that understand the exhibition space not only as a place of presentation but also as a
space for collective action and social processes. Against the backdrop of current social and
cultural-political challenges, we aim to strengthen the space as a cultural commons and to further
develop it as a platform for community-oriented, diversity-conscious, and participatory practices.
C O N N E C T I N G focuses on the relationships within curatorial practice and the exhibition
space, where connections between artists, audiences, curators, and society are actively shaped.
The presentation of art takes a back seat to the idea of art as a tool for creating communities.

We especially invite projects that address:
• questions of solidarity
• the shaping of relationships between different groups
• the social, economic, and political conditions of exhibiting
CONNECTING is aimed at artists, collectives, curators, and mediators who work collaboratively
and seek to build long-term relationships with communities and urban publics.

What we are looking for:
• Concepts that understand space as a social resonance space
• Participatory, process-oriented approaches
• Diverse perspectives and intersectional approaches
• An accompanying educational program with a clear focus on accessibility
• Measures ensuring accessibility (spatial, linguistic, structural)

What we offer:
• Free use of the exhibition space in Berlin-Mitte
• Curatorial and structural support
• Communication support
• Access to local networks, educational cooperations, and partners
• Opportunities for collaborative development of your format

Applications:
Applications (max. 3 pages + work samples) can be submitted until May 31 for exhibitions taking
place in the first half of the following year.
The application deadline for the second half of the year is November 30.
We especially welcome applications from FLINTA*, BIPoC, people with disabilities, and
individuals with marginalized perspectives.

OPEN CALL: CONNECTING 2026/27
Ausstellen als sozialer Prozess
Mit unserem kuratorischen Programm CONNECTING 2026/27 suchen wir künstlerische und
kuratorische Projekte, die den Ausstellungsraum nicht nur als Ort der Präsentation, sondern auch
als Raum gemeinschaftlichen Handelns und sozialer Prozesse verstehen. Vor dem Hintergrund
aktueller gesellschaftlicher und kulturpolitischer Herausforderungen möchten wir den Raum als
kulturelles Gemeingut stärken und als Plattform für community-orientierte, vielfaltsbewusste und
partizipative Praktiken weiterentwickeln.
C O N N E C T I N G stellt die Beziehungen der kuratorischen Praxis und im Ausstellungsraum in
den Vordergrund, an dem Verbindungen zwischen Künstler*innen, Publikum, Kurator*innen und
der Gesellschaft aktiv gestaltet werden. Die Präsentation von Kunst tritt hinter der Idee von Kunst
als Werkzeug zur Schaffung von Gemeinschaften zurück.

Wir laden insbesondere Projekte ein, die sich befassen mit:
• Fragen des solidarischen Zusammenlebens
• der Beziehungsgestaltung zwischen unterschiedlichen Gruppen
• den sozialen, ökonomischen und politischen Bedingungen des Ausstellens
CONNECTING richtet sich an Künstler*innen, Kollektive, Kurator*innen und Vermittler*innen, die
kollaborativ arbeiten und langfristige Verbindungen zu Communities und städtischen
Öffentlichkeiten schaffen wollen.

Was wir uns wünschen:
• Konzepte, die den Raum als sozialen Resonanzraum verstehen
• partizipative, prozessorientierte Arbeitsweisen
• vielfältige Perspektiven und intersektionale Zugänge
• ein begleitendes Vermittlungsprogramm mit klarem Fokus auf Zugänglichkeit
• Maßnahmen zur Barrierefreiheit (räumlich, sprachlich, strukturell)

Was wir bieten:
• kostenfreie Nutzung des Ausstellungsraums in Berlin-Mitte
• inhaltliche und strukturelle Begleitung
• Kommunikationssupport
• Zugang zu lokalen Netzwerken, Bildungskooperationen und Partner*innen
• Möglichkeiten zur gemeinschaftlichen Weiterentwicklung eures Formats

Bewerbungen:
Bewerbungen (max. 3 Seiten + Arbeitsbeispiele) können bis zum 31. Mai für Ausstellungen, die
im 1. Halbjahr des darauffolgenden Jahres stattfinden sollen, eingereicht werden.
Bewerbungsschluss für das 2. Halbjahr ist der 30. November.
Bitte sendet eure Bewerbungen an: galerie@neurotitan.de
Wir freuen uns insbesondere über Bewerbungen von FLINTA*, BIPoC, Menschen mit
Behinderungen und Personen mit marginalisierten Perspektiven.

Ausstellungsraum • galerie@neurotitan.de
Rosenthaler Str. 39 • 10 178 Berlin - Mitte


